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PROCESUL-VERBAL  

al ședinței Adunării Generale a Procurorilor 

 

22 decembrie 2023                                                                                 municipiul Chișinău 

 

Ședința Adunării Generale a Procurorilor este deschisă de către doamna Angela 

Motuzoc, președinte al Consiliului Superior al Procurorilor. 

Doamna Angela Motuzoc: „Stimată audiență, stimați colegi și reprezentanți ai 

mass-media, am plăcerea să salut prezența dumneavoastră la ședința Adunării Generale a 

Procurorilor din 22.12.2023, care se declară deschisă. 

Potrivit informației prezentate de Secția resurse umane a Procuraturii Generale și 

Comisia de organizare a alegerilor, la data de 22.12.2023 dreptul de vot îi pot exercita 600 

de procurori în exercițiu din efectivul total de 720 de unități de procuror, aprobate prin 

Hotărârea Parlamentului nr.78/2010.  

În conformitate cu prevederile art.66 alin.(7) din Legea nr.3/2016 cu privire la 

Procuratură, Adunarea Generală a Procurorilor este deliberativă dacă la ea participă 

majoritatea simplă a procurorilor în exercițiu.  

Respectiv, vă comunic despre înregistrarea la ședință a 493 de procurori1 din 

efectivul de procurori. Această informație este prezentată de către Comisia de organizare 

a alegerilor, după finalizarea procedurii de înregistrare a participanților la ședință. Prin 

urmare, se constată întrunirea cvorumului necesar pentru a declara ședința Adunării 

Generale a Procurorilor din 22.12.2023 deliberativă. 

Doamnelor şi domnilor procurori, ținând cont de anvergura evenimentului de astăzi, 

rog să onorăm Drapelul, Imnul de Stat al Republicii Moldova și Imnul procurorilor. 

Se onorează Drapelul, Imnul de Stat și Imnul procurorilor. 

Doamna Angela Motuzoc: „Stimați colegi, potrivit agendei aprobate a ședinței 

Adunării Generale din 23.08.2023, organul suprem de autoadministrare al procurorilor a 

examinat primul subiect inclus și anume, a fost audiat raportul de activitate al Consiliului 

Superior al Procurorilor pentru perioada 2018-23.08.2023. 

Totodată, în data de 23.08.2023, corpul de procurori prezenți la ședință, după 

audierea cererilor procurorilor Cristina Gladcov, Vitalie Codreanu și Anatolie Gîrbu, a 

hotărât amânarea Adunării Generale a Procurorilor în partea ce ține de alegerea membrilor 

procurori și a supleanților acestora în Consiliul Superior al Procurorilor. 

Pe data de 08.12.2023 Comisia independentă de evaluare a integrității candidaților 

la funcția de membru în organele de autoadministrare ale judecătorilor și procurorilor a 

remis în adresa Consiliului Superior al Procurorilor deciziile privind nepromovarea 

evaluării repetate de către candidații Cristina Gladcov, Vitalie Codreanu și Anatolie 

Gîrbu.  

În ședința din 12.12.2023 Consiliul Superior al Procurorilor a stabilit data Adunării 

Generale a Procurorilor pentru ziua de 22 decembrie 2023, reluarea activității Comisiei 

de organizare a alegerilor și respingerea cererilor procurorilor Vitalie Codreanu, Anatolie 

Gîrbu și Cristina Gladcov privind admiterea la alegeri în calitate de membri în Consiliului 

Superior al Procurorilor din rândul procurorilor. 

 
1 3 procurori s-au înregistrat după anunțarea datelor referitoare la numărul de procurori prezenți la ședință 
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Până a trece nemijlocit la momentele organizatorice aferente ședinței de astăzi, aș 

vrea să menționez despre un aspect care a fost difuzat zilele acestea în spațiul public și, în 

calitate de președinte al Consiliului Superior al Procurorilor, voi fac câteva mențiuni în 

legătură cu acesta. 

Este regretabil că prin afirmațiile lansate în spațiul public despre primele alegeri ai 

membrilor Consiliului Superior al Procurorilor se denaturează adevărul, ceea ce denotă 

lipsa de respect față de cetățean, căruia i se prezintă informații juridice trunchiate. Toate 

acestea formează niște percepții greșite la cetățeni, la societate. 

De fapt, suntem la al patrulea exercițiu de alegeri ai membrilor în organul de 

autoadministrare al procurorilor și eu, ca reprezentant al procurorilor, împreună cu colegii 

mei am exercitat al treilea mandat, încredințat, prin alegere, de către întreg corpul de 

procurori. 

Vreau să reiterez că este necesară o corectitudine deplină a alegerilor, după cum a 

fost menționat de fiecare dată de către Consiliul Superior al Procurorilor, deoarece acesta 

este filonul principal ce va susține legalitatea și legitimitatea viitoarei componențe a 

organului de autoadministrare al procurorilor. Urmează ca aceste alegeri să fie libere și 

corecte. 

Reiterez, că urmează a fi respectată acuratețea juridică a discursului public, 

deoarece Consiliul Superior al Procurorilor are un rol constituțional de a fi garantul 

independenței și imparțialității procurorilor. Mulțumesc. 

În continuare, pentru a putea avansa în lucrările ședinței de azi, menționez că, la 

propunerea președintelui Consiliului Superior al Procurorilor, cu votul majorității 

membrilor prezenți, sunt aleși numărătorii pe sectoare din rândul procurorilor prezenți. 

În sală avem opt sectoare, respectiv, este necesară înaintarea a opt candidaturi în 

calitate de numărători, vă rog propuneți.” 

Corpul de procurori a înaintat candidaturile următorilor procurori: Mihai Nicolai, 

Viorel Ciobanu, Alexandru Capmari, Viorel Radețchi, Ruslan Baraliuc, Angela Pleșca, 

Alexandru Botnari, Alexandru Morcov. 

Procurorii nominalizați au exprimat acordul pentru a fi desemnați în calitate de 

numărători în cadrul ședinței Adunării Generale a Procurorilor din 22.12.2023. 

Ulterior, fiecare candidatură a numărătorilor a fost supusă votului. Cu votul 

deschis al majorității simple, procurorii Mihai Nicolai, Viorel Ciobanu, Alexandru 

Capmari, Viorel Radețchi, Ruslan Baraliuc, Angela Pleșca, Alexandru Botnari, 

Alexandru Morcov, au fost desemnați în calitate de numărători în cadrul ședinței Adunării 

Generale a Procurorilor din 22.12.2023. 

Doamna Angela Motuzoc: „ Țin să amintesc că la ședința Adunării Generale din 

23 august 2023 cu votul deschis al majorității simple a procurorilor prezenți a fost ales în 

calitate de președinte al ședinței, domnul Ghenadie Pîrlii, procuror pentru misiuni speciale 

din cadrul Procuraturii Generale, iar în calitate de secretar al ședinței, - doamna Diana 

Lupașcu, șefă a Secției legislație și documentare din cadrul Aparatului Consiliului 

Superior al Procurorilor. 

Domnul Ghenadie Pîrlii și-a exprimat acordul pentru a fi ales în calitate de 

președinte de ședință. 
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Cu votul deschis al majorității simple a procurorilor prezenți, domnul Ghenadie 

Pîrlii, procuror pentru misiuni speciale a Procuraturii Generale, este ales în calitate de 

președinte al ședinței Adunării Generale a Procurorilor din 22.12.2023. 

Doamna Diana Lupașcu, și-a exprimat acordul pentru a fi aleasă în calitate de 

secretar al ședinței. 

Cu votul deschis al majorității simple a procurorilor prezenți, doamna Diana 

Lupașcu, șefa Secției legislație și documentare din cadrul Aparatului Consiliului Superior 

al Procurorilor, este aleasă în calitate de secretar al ședinței Adunării Generale a 

Procurorilor din 22.12.2023. 

Se oferă cuvânt domnului Ion Munteanu, Procuror General interimar. 

Domnul Ion Munteanu: „ Bună ziua, stimați colegi, permiteți-mi să vă mulțumesc 

pentru faptul că astăzi am reușit să dăm dovadă, din nou, de responsabilitate și să ne 

întrunim într-un număr atât de mare. Faptul dat denotă că conștientizăm cu toții importanța 

acestui eveniment și chestiunilor, care urmează a fi decise astăzi. Cu toții ne dorim un 

sistem credibil cu previzibilitate și stabilitate în activitatea pe care o desfășurăm zi de zi. 

Volumul de muncă excesiv, perpetuarea interimatelor funcțiilor de conducere sunt 

doar câteva din efectele procedurilor întârziate, în unele cazuri stopate, privind 

soluționarea chestiunilor în raport cu suplinirea funcțiilor vacante sau promovarea 

acestora în carieră. 

Noi suntem responsabili de schimbarea în sistemul Procuraturii și urmează să dăm 

dovadă de curaj, maturitate, abordare profesionistă în raport cu sarcinile ce ne revin, doar 

atunci nu va mai putea fi justificată salarizarea redusă a procurorilor de către guvernare. 

Decizia ce urmează să o luăm astăzi va determina viitorul și rolul instituției în 

sistemul judecătoresc. 

În calitatea mea de conducător al acestei instituții, dezaprob și eu anumite procese 

și chestiuni care ne vizează nemijlocit activitatea noastră, dar conștientizez că am ajuns în 

acest impas datorită indiferenței noastre, neprofesionalismului pe alocuri și, nu exagerez 

să spun, a lipsei de independență.  

Astăzi și acum avem oportunitatea să demonstrăm, în primul rând, că suntem 

determinați și hotărâți să ne asumăm schimbări, provocări, consecințe, pentru a putea 

contribui la înfăptuirea autentică a actului de justiție. Doar dând dovadă că înșine ne dorim 

în sistem transparență, profesionalism, aplicarea principiilor meritocrației, vom contribui 

la creșterea încrederii societății în activitatea Procuraturii, vom putea cere salarizare și 

garanții corespunzătoare statutului profesional, condiții de muncă decente și apreciere din 

partea cetățenilor. 

De noi depinde dacă în anul care vine vom putea să ne mândrim că suntem procurori 

sau vom suporta în continuare același linșaj și dezaprobare publică. În același timp, fiecare 

din noi cunoaște diferența dintre un procuror european și unul din Republica Moldova, 

începând cu salarizarea, garanțiile și imaginea în societate. 

Parcursul european declarat al Republicii Moldova va impune statului condiții clare 

și directe în raport cu reformele în sistemul justiției, reforme care, în final, vor fi resimțite 

de către toți actorii procesului de justiție, inclusiv procurori. 

Așadar, stimați colegi, vă îndemn să conștientizați importanța evenimentului de 

astăzi și a rezultatelor Adunării Generale, iar efectele, sunt sigur, nu se vor lăsa mult timp 

așteptate, decizia ne aparține, care efecte ne dorim să le simțim.  
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Totodată, profitând de ocazie, vă mulțumesc fiecăruia în parte pentru activitatea și 

munca depusă în fiecare zi, în contribuirea la înfăptuirea justiției. Vă doresc ca anul ce 

vine să fie plin de speranțe, realizări, să aducă pace și sănătate, bunăstare fiecăruia, mult 

curaj și optimism. Vă doresc succes și o zi cu spor în continuare. Mulțumesc pentru 

atenție.” 

Domnul Ghenadie Pîrlii: „Stimați colegi, salut efortul dumneavoastră de a fi 

prezenți la această adunare și interesul sporit de a soluționa subiectele care vor fi incluse 

în ordinea de zi. 

Doamnelor și domnilor procurori, evidentul de astăzi este abordat cu un interes 

sporit în societate, deoarece toate știrile vor începe cu subiectul referitor la Adunarea 

Generală a Procurorilor și hotărârile adoptate de organul de autoadministrare al 

procurorilor. 

Vă îndemn să manifestați responsabilitate, care să fie nu doar profesională, dar și 

una civică, pentru a petrece acest exercițiu potrivit tuturor rigorilor legale. Să demonstrăm 

societății prin efortul nostru conjugat că procurorii susțin reforma Procuraturii, or 

candidații care urmează să fie desemnați de către dumneavoastră în calitate de membri ai 

Consiliului Superior al Procurorilor vor avea enorm de mult de muncă, pentru ca 

Procuratura să parcurgă reformele planificate cu succes. 

Stimați procurori, doar de abnegația dumneavoastră depinde dacă vom reuși 

escaladarea acestui test. 

Vă reamintesc că, prin votul a 398 de procurori la ședința Adunării Generale a 

Procurorilor din 23.08.2023 a fost aprobată o ordine zi, care includea următoarele 

subiecte: 

1. Raportul de activitate a Consiliului Superior al Procurorilor 

2. Examinarea cererilor procurorilor Cristina Gladcov, Vitalie Codreanu și Anatolie 

Gîrbu 

3. Alegerea membrilor în Comisia de alegeri și în Comisia de examinare a 

contestațiilor 

4. Alegerea membrilor procurori și a supleanților acestora în Consiliul Superior al 

Procurorilor 

Menționez că primele două subiecte au fost examinate și, în acest context, supun 

votului posibilitatea de continuare a lucrărilor Adunării Generale, prin reluarea examinării 

subiectelor aprobate pentru ordinea de zi a ședinței Adunării Generale a Procurilor din 

23.08.2023. Cine este pentru, rog să vă expuneți prin vot. 

Urmare a exprimării opțiunii, cu votul deschis a 454 de procurori prezenți, s-a 

decis continuarea ședinței prin reluarea examinării subiectelor aprobate pentru ordinea 

de zi a ședinței Adunării Generale a Procurilor din 23.08.2023. 

Domnul Ghenadie Pîrlii: „Stimați colegi, a parvenit o cerere subsemnată de către 

procurorul Vitalie Codreanu, adresată către Adunarea Generală a Procurorilor, Comisia 

de organizare a alegerilor și corpului de procurori, pe care o propun să fie examinată, după 

epuizarea subiectelor incluse în ordinea de zi a ședinței de azi, ca un subiect de diverse. 

A luat cuvântul procurorul Vitalie Codreanu. 

Domnul Vitalie Codreanu: „Stimați colegi, eu vreau să intervin. Solicit ca cererea 

înaintată să fie examinată nu la diverse, or, dacă se admite examinarea acesteia după toate 

celelalte subiecte din ordinea de zi, ea își pierde sensul și nu va avea nici un efect. 
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Din aceste considerente, propun examinarea cererii mele și a colegilor semnatari 

înainte de alegerea membrilor comisiilor speciale și de organizarea procedurii de votare 

pentru alegerea membrilor în Consiliul Superior al Procurorilor. 

Menționez că, anterior, în cadrul ședinței din 23.08.2023 am remis întregului corp 

de procurori cererea înaintată atunci, prin intermediul poștelor electronice, email-uri, spre 

deosebire de situația de acum, când cererea de astăzi nu a fost remisă procurorilor spre 

cunoștință. Procurorii sunt incerți cu referire la conținutul cererii înaintate astăzi, nefiind 

cunoscuți cu solicitările invocate de către titulari. 

Abia astăzi am depus-o în cadrul ședinței, președintelui ședinței și Comisiei de 

organizare, motiv din care consider că este necesar informarea colegilor despre conținutul 

cererii în speță, pentru ca ei să poată decide dacă este necesar să fie examinată în ultima 

fază a ședinței sau, aceasta va fi totuși examinată în prima parte a ședinței și, nemijlocit, 

până la alegerea membrilor Consiliului Superior al Procurorilor, or este pusă în discuție 

continuarea ședinței în partea ce ține de alegerea membrilor în Consiliul Superior al 

Procurorilor. Vă mulțumesc.” 

Domnul Ghenadie Pîrlii: „Domnule Codreanu, cu tot respectul față de 

dumneavoastră, dar nu putem ignora voința a 454 de procurori, care au votat deja 

subiectele agendei ședinței de azi a Adunării Generale a Procurorilor.” 

Domnul Vitalie Codreanu: „Consider că în cazul dat s-a produs o eroare, or 

această cerere urma a fi comunicată întregului corp de procurori prezent chiar din 

momentul deschiderii ședinței, pentru a face claritate la care etapă, compartiment al 

ședinței, cererea înaintată poate fi ascultată și care ar fi consecutivitatea discutării ei. 

Reiterez, aceasta nu va avea nici un sens, dacă va fi discutată ulterior alegerilor membrilor 

în Consiliu, chiar și în condițiile în care agenda a fost deja votată. Agenda ședinței poate 

fi modificată în orice moment, în dependență de propunerile parvenite de la procurorii 

prezenți în ședință.” 

Domnul Ghenadie Pîrlii: „ Vă rog să vă expuneți asupra oportunității examinării 

cererii în speță, ce va putea modifica, în esență, desfășurarea ședinței de azi a Adunării 

Generale.” 

Domnul Vitalie Codreanu: „Esența acestei cereri este solicitarea către Adunarea 

Generală și, în special, către Comisia de organizare de a interpela Comisia pre-vetting, în 

sensul de a prezenta Adunării Generale deciziile în privința tuturor candidaților promovați 

și nepromovați, în original, cu semnături olografe. 

În cererea prezentată astăzi am făcut trimiteri la prevederile actelor normative în 

vigoare, făcând mențiuni la toate etapele la care noi am solicitat deciziile în privința 

noastră, deoarece personal am anumite dubii referitor la existența acestor decizii. În 

condițiile respective, solicitarea înaintată nu va dura în esență o perioadă îndelungată de 

timp, va dura 5 zile, maxim 10 zile ca Comisia de pre-vetting să poată să ne furnizeze 

aceste decizii.” 

Domnul Ghenadie Pîrlii: „În esență, dumneavoastră propuneți ca Adunarea 

Generală să suspende procedurile inițiate și să examineze legalitatea deciziilor Comisiei 

pre-vetting. Adunarea Generală nu are competențe legale în acest sens, de a examina și a 

se expune asupra deciziilor Comisiei de evaluare. Există votul a 454 de procurori, care 

doresc să parcurgem exercițiul de vot. Mai mult, dată trecută exista o situație total diferită, 

atât din perspectivă juridică, cât și faptică. Însă, în prezent, există prevederi legale, or 
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cererea dumneavoastră de contestare a deciziei Comisiei de pre-vetting la Curtea Supremă 

de Justiție nu suspendă și nu are nici un efect asupra concursurilor la care participați.” 

Domnul Vitalie Codreanu: „Adunarea Generală din 23.08.2023 a fost amânată în 

legătură cu lipsa deciziilor în privința procurorilor Codreanu Vitalie, Anatolie Gîrbu și 

Cristina Gladcov. Invocăm faptul că nici la ziua de astăzi nu avem aceste decizii. Acele 

decizii prezentate Consiliului Superior al Procurorilor nu sunt valabile, de aceea rog să ne 

permiteți să ne expunem pe fondul acestei cereri, ca corpul de procurori să înțeleagă care 

este esența ei și numai atunci vom putea decide dacă cererea respectivă are tangență cu 

procesul de alegeri sau nu și dacă ea urmează a fi pusă pe ordinea de zi înainte de 

procedura de alegeri sau după petrecerea acestora.” 

Domnul Ghenadie Pîrlii: „Domnule Codreanu, esența este clară, dar vreau să dau 

citire hotărârii Adunării Generale a Procurorilor din 23.08.2023, potrivit căreia au fost 

examinate cererile procurorilor Cristina Gladcov, Vitalie Codreanu și Anatolie Gîrbu și t 

amânată Adunarea Generală a Procurorilor în partea ce ține de alegerea membrilor 

procurori și a supleanților acestora în Consiliul Superior al Procurorilor, până la evaluarea 

ultimului candidat de către Comisia independentă de evaluare a integrității candidaților la 

funcția de membru în organele de autoadministrare ale judecătorilor și procurorilor. 

Consider că este esențială performanța colectivă.” 

Domnul Vitalie Codreanu: „Domnule președinte, eu nu pun în discuție 

performanțele colectivului, solicit să ne permiteți să ne expunem pe fondul acestei cereri, 

înainte de exercitarea votului pentru alegerea membrilor în Consiliului Superior al 

Procurorilor, dar nu în ultima etapă a ședinței.” 

Domnul Ghenadie Pîrlii: „Pentru a finisa polemicile, rog corpul de procurori să 

se expună - cine este pentru a include și examina cererea procurorilor Cristina Gladcov, 

Vitalie Codreanu și Anatolie Gîrbu, la compartimentul diverse, în calitate de ultim subiect 

(nr.5) pe ordinea de zi.” 

Urmare a exprimării opțiunii, cu votul deschis al 226 de procurori prezenți, 

propunerea de includere și examinare a cererii procurorilor Cristina Gladcov, Vitalie 

Codreanu și Anatolie Gîrbu, ca ultimul subiect pe ordinea de zi a Adunării Generale a 

Procurorilor din 22.12.2023, a fost respinsă, deoarece nu a întrunit majoritatea simplă a 

voturilor necesare pentru adoptarea hotărârilor de către Adunarea Generală a 

Procurorilor. 

Domnul Vitalie Codreanu: „Problema invocată de noi rezultă din procesul de 

alegeri, or nu poate avea loc un proces de alegeri fraudat și în sensul acestei cereri vrem 

să facem o declarație care să fie clară pentru toți colegii. Este vorba de anumite decizii, 

care nu există în natură, vreau să-mi susțin cererea, pentru ca ulterior Adunarea Generală 

să decid, dacă aceasta este una relevantă și motivată.” 

Domnul Ghenadie Pîrlii: „Am înțeles solicitarea dumneavoastră de a fi inclusă 

cererea în speță în prima etapă a ședinței, până a avea loc alegerea propriu-zisă a 

membrilor în Consiliul Superior al Procurorilor. 

Domnul Viorel Ciobanu: „Faptul că 226 de procurori au votat pentru a examina 

cererea în speță după desfășurarea alegerilor și care nu este un vot majoritar, denotă că 

trebuie pusă întrebarea cine este contra acestei propuneri. Astfel, va fi clar cine susține 

sau este contra acestei propuneri, precum și cei care s-au abținut de a-și exprima opțiunea.” 
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Domnul Vitalie Codreanu: „Urmare a procesului de vot nu este clar cine s-a 

abținut, astfel logic este că cei care s-au abținut nu există. Din procesul efectuat, cei care 

au votat pentru, automat sala ne-a arătat că nu există persoane care s-au abținut, or nu este 

pusă la vot abținerea, cine este pentru și cine este împotrivă. Votul a fost expus, dacă 

aveau să fie abținuți aceștia aveau să-și exprime într-un mod această opțiune. Nu este logic 

să votăm, deja și cei care s-au abținut.” 

Doamna Cristina Gladcov: „Ați invocat faptul că este cererea depusă de către 

domnul Codreanu, dar de fapt sunt vizați trei procurori Codreanu, Gîrbu, Gladcov, or 

aceștia sunt semnatarii cererii în speță. 

Cererea dată a parvenit la dumneavoastră și, inițial, luând în considerare că ordinea 

de zi anterioară a fost adoptată, trebuia pusă în discuție posibilitatea și informarea corpului 

de procurori despre existența acestei cereri noi pe ordinea de zi. 

Vreau să menționez că amânarea Adunării Generale, anterior convocată la 

23.08.2023, a fost condiționată de faptul dacă trei procurori vor obține decizia Comisiei 

pre-vetting. Când Consiliul Superior al Procurorilor a decis fixarea ședinței Adunării 

Generale a Procurorilor pentru data de 22.12.2023 a fost comunicat despre faptul stabilirii 

datei Adunării Generale, iar reluarea procedurii de alegere a membrilor în Consiliul 

Superior al Procurorilor va fi decisă de către corpul de procurori, prezent la ședință. 

Reluarea Adunării Generale poate fi efectuată doar în cazul îndeplinirii condiției pentru 

care a fost anterior amânată. Suntem cumva obligați, cei trei procurori care am solicitat 

amânarea Adunării Generale din 23.08.2023, de a informa corpul de procurori ce s-a 

întâmplat și dacă noi toți cei responsabili, inclusiv Consiliul Superior al Procurorilor, 

Comisia pre-vetting și cei trei procurori, dacă a fost îndeplinită condiția obținerii a 

deciziilor. 

În cererea comună semnată, venim cu informații despre parcursul examinării 

contestațiilor noastre și a deciziilor Comisiei pre-vetting, or în ședințele Curții Supreme 

de Justiție de examinare a contestațiilor noastre, Comisia pre-vetting nu a prezentat 

deciziile semnate olograf sau electronic. 

Trebuie pusă la vot cererea, or inițial când a fost votată ordinea de zi, nu a-ți 

informat colectivul de procurori despre existența cererii noastre, respectiv este necesar de 

a verifica și vota introducerea pe ordinea de zi a cererii noastre și examinarea acesteia 

până la desfășurarea procedurii de votare. Multumesc.” 

Domnul Ghenadie Pîrlii: „La data de 12.12.2023 a fost adoptată hotărârea 

Consiliului Superior al Procurorilor, prin care s-a decis stabilirea datei Adunării Generale 

a Procurorilor și reluarea activității Comisiei de organizare a alegerilor și, respectiv, în 

conținutul deciziei se menționează despre recepționarea de la Comisia pre-vetting a 

deciziilor privind nepromovarea evaluării repetate de către procurorii nominalizați 

anterior. 

În hotărârea Adunării Generale din 23.08.2023 se menționează despre amânarea 

Adunării Generale până la evaluarea de către Comisia pre-vetting a ultimului candidat, 

fapt realizat și împlinit.” 

Doamna Cristina Gladcov: „În conținutul hotărârii Consiliului Superior al 

Procurorilor este menționat că deciziile Comisiei pre-vetting au fost recepționate prin 

mail. Art.121 din Codul administrativ prevede că actul valabil care produce efecte juridice 

trebuie să fie semnat cu semnătură olografă sau cu semnătură electronică. 
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Ne-am adresat cu cereri către Consiliul Superior al Procurorilor și către Comisia 

pre-vetting, iar ieri în ședința de la CSJ ne-am adresat ca să fie eliberate actele 

producătoare de efecte juridice, pe care nu le avem.” 

Domnul Ghenadie Pîrlii: „Stimați colegi, cine este pentru a include la subiectul 

nr.3 de pe ordinea de zi de azi și următorul subiect care urmează a fi examinat înaintate 

de procedura de votare a membrilor în Consiliul Superior al Procurorilor, audierea cererii 

procurorilor Gladcov, Codreanu și Gîrbu. 

Urmare a exprimării opțiunii, cu votul deschis al 161 de procurori prezenți, 

propunerea de includere la subiectul nr.3 pe ordinea de zi a Adunării Generale a 

Procurorilor din 22.12.2023 și examinare a cererii procurorilor Cristina Gladcov, Vitalie 

Codreanu și Anatolie Gîrbu, înainte de procedura de alegere a membrilor în Consiliul 

Superior al Procurorilor a fost respinsă, deoarece nu a întrunit majoritatea simplă a 

voturilor necesară pentru adoptarea hotărârilor de către Adunarea Generală a 

Procurorilor. 

S-A EXAMINAT: 

 

Subiectul 3 - Alegerea membrilor în Comisia de alegeri și în Comisia de examinare 

a contestațiilor. 

Domnul Ghenadie Pîrlii: „Continuăm activitatea ședinței Adunării Generale prin 

examinarea subiectului de pe ordinea de zi și anume alegerea membrilor în Comisia de 

alegeri și respectiv, în Comisia de examinare a contestațiilor. 

Amintesc că pentru organizarea procedurii de alegere a procurorilor în Consiliul 

Superior al Procurorilor, Adunarea Generală desemnează, cu majoritate de voturi membrii 

în comisii speciale provizorii:  

Prima este Comisia de alegeri compusă din 7 membri (atribuțiile sunt reglementate 

în capitolul V, secțiunea nr.3 din Regulamentul Adunării Generale a Procurorilor). 

Candidaturile membrilor Comisiei de alegeri se înaintează, cu acordul persoanei, 

de către procurorii prezenţi la Adunarea Generală. Fiecare candidat urmează a fi votat prin 

vot deschis. Primii șapte candidați care au acumulat cel mai mare număr de voturi sunt 

considerați membri desemnaţi ai Comisiei de alegeri.  

Componența finală a Comisiei de alegeri este confirmată de către Adunarea 

Generală, cu votul majorităţii procurorilor prezenţi la Adunarea Generală. 

Preşedintele Comisiei de alegeri se alege de majoritatea membrilor comisiei. 

Rog înaintați candidați pentru membrii Comisiei de alegri.” 

Corpul de procurori prezent la Adunarea Generală a Procurorilor din 22.12.2023, 

a înaintat candidaturile urmărilor procurori pentru desemnare în calitate de membri ai 

Comisiei de alegeri, cu acordul acestora, care au acumulat numărul de voturi, după cum 

urmează: 

1. Alexandru Machidon – 436; 

2. Ion Negurița – 424; 

3. Inga Pascari – 422; 

4. Corneliu Lavciuc – 407; 

5. Nicolai Levandovski – 405; 

6. Grigore Niculiță – 373; 

7. Elena Cazacov – 350; 
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8. Maria Mîndrescu – 301; 

9. Stela Barbă – 290; 

10. Victor Furtuna – 270; 

11. Ion Covalciuc – 228; 

12. Eugenia Zubco – 210. 

Domnul Ghenadie Pîrlii: „Se supune votului pentru confirmare următoarea 

componență finală a Comisiei de alegeri, după cum urmează: Alexandru Machidon, Ion 

Negurița, Inga Pascari, Corneliu Lavciuc, Nicolai Levandovski, Grigore Niculiță, Elena 

Cazacov.” 

Urmare a exprimării opțiunii, cu votul deschis al 389 de procurori prezenți, 

Adunarea Generală a Procurorilor a confirmat componența nominală a Comisiei de 

alegeri, după cum urmează: Alexandru Machidon, Ion Negurița, Inga Pascari, Corneliu 

Lavciuc, Nicolai Levandovski, Grigore Niculiță, Elena Cazacov. 

Domnul Ghenadie Pîrlii: „A doua comisie specială, care urmează a fi desemnată 

pentru organizarea procedurii de alegere a procurorilor în Consiliul Superior al 

Procurorilor este cea de examinare a contestațiilor, formată din 3 membri (atribuțiile sunt 

stipulate în capitolul VI din Regulamentul Adunării Generale a Procurorilor). 

Procedura de alegere a membrilor în această Comisie este similară cu cea pentru 

Comisia de alegeri. 

Stimați procurori, rog să înaintați candidați pentru membrii Comisiei de examinare 

a contestațiilor.” 

Corpul de procurori prezent la Adunarea Generală a Procurorilor din 22.12.2023, 

a înaintat candidaturile urmărilor procurori pentru desemnare în calitate de membri ai 

Comisiei de examinare a contestațiilor, cu acordul acestora, care au acumulat numărul 

de voturi, după cum urmează: 

1. Alina Vochin – 370; 

2. Igor Lambă – 367; 

3. Olesea Roșca – 339; 

4. Alexandru Celac – 309. 

Domnul Ghenadie Pîrlii: „Se supune votului pentru confirmare următoarea 

componență finală a Comisiei de examinare a contestațiilor, după cum urmează: Alina 

Vochin, Igor Lambă, Olesea Roșca.” 

Urmare a exprimării opțiunii, cu votul deschis al 410 procurori prezenți, Adunarea 

Generală a Procurorilor a confirmat componența nominală a Comisiei de examinare a 

contestațiilor, după cum urmează: Alina Vochin, Igor Lambă, Olesea Roșca. 

Domnul Ghenadie Pîrlii: „Stimați colegi, propun, în mod repetat, de a supune 

votului examinarea cererii semnată de procurorii Cristina Gladcov, Vitalie Codreanu și 

Anatolie Gîrbu, înainte de procedura de votare pentru alegerea membrilor în Consiliul 

Superior al Procurorilor.” 

Doamna Cristina Gladcov: „Am pus în discuție cererea respectivă, cumva s-a 

manipulat modalitatea de examinare a acesteia, solicitarea a fost înaintată și consider că 

în orice caz aceasta urmează a fi audiată înainte de procedura de votare pentru alegerea 

membrilor în Consiliu.” 

Domnul Ghenadie Pîrlii: „Următorul subiect inclus pe ordinea de zi este alegerea 

membrilor în Consiliul Superior al Procurorilor, iar solicitarea dumneavoastră a include 
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examinarea cererii înaintate la subiectul nr.3 de pe ordinea de zi a fost susținută de doar 

161 de procurori. Prin urmare, înaintați în mod repetat solicitarea de a examina cererea 

subsemnată înainte de procedura de votare pentru alegerea membrilor în Consiliul 

Superior al Procurorilor. 

Doamnelor și domnilor procurori, supun votului examinarea cererii semnate de 

procurorii Cristina Gladcov, Vitalie Codreanu și Anatolie Gîrbu, până la desfășurarea 

procedurii de votare pentru alegerea membrilor în Consiliul Superior al Procurorilor.” 

Urmare a exprimării opțiunii, cu votul deschis al 178 de procurori prezenți, 

propunerea de examinare a cererii semnate de procurorii Cristina Gladcov, Vitalie 

Codreanu și Anatolie Gîrbu, până la desfășurarea procedurii de votare pentru alegerea 

membrilor în Consiliul Superior al Procurorilor a fost respinsă, deoarece nu a întrunit 

majoritatea simplă a voturilor necesară pentru adoptarea hotărârilor de către Adunarea 

Generală a Procurorilor. 

Domnul Ghenadie Pîrlii: „Pentru a avansa în lucrările ședinței , vă informez că 

potrivit pct.31 lit. e) din Regulamentul Adunării Generale a Procurorilor, următoarea etapă 

este transmiterea de către Comisia de organizare a alegerilor a tuturor documentelor și 

materialelor Comisiei de alegeri.  

Cu titlu de informare, componența actuală a Comisiei de organizare a alegerilor a 

fost aprobată prin Hotărârea CSP nr. 1-128/23 din 25.07.23. În cadrul comisiei au activat:  

- Ivan Grosu, președinte al Comisiei, procuror în Procuratura municipiului 

Chișinău; 

- Sergiu Bursacovschi, procuror în Secția judiciar penală a Procuraturii Generale; 

- Tatiana Timofti-Rusanovschi, procuror în Procuratura pentru Combaterea 

Criminalității Organizate și Cauze Speciale; 

- Vladislav Guzic, procuror-șef al Procuraturii raionului Ștefan Vodă; 

- Alexandru Musteață, adjunct al procurorului-șef al Procuraturii raionului 

Hîncești. 

Conform pct. 32 din Regulament, Comisia de organizare îşi încetează activitatea în 

momentul transmiterii documentelor şi materialelor către Comisia de alegeri. 

Alegerile  membrilor procurori în Consiliul Superior al Procurorilor sunt organizate 

de către Comisia de alegeri.   

Ofer cuvântul președintelui Comisiei de alegeri. 

Doamna Elena Cazacov: „Bună ziua tuturor! Mulțumim colegilor procurori 

pentru încrederea acordată. Vă anunț că prin votul majorităţii membrilor Comisiei de 

alegeri, am fost aleasă în calitate de președinte ai Comisiei respective. 

Comisia de alegeri a preluat toate documentele întocmite și acumulate de către 

Comisia de organizare a alegerilor și următorul pas este prezentarea succintă a procedurii 

de vot, prescrisă în Legea nr. 3/2016 cu privire la Procuratură și în Secțiunea 3 din 

Regulamentul Adunării Generale a Procurorilor.  

În calitate de candidați la funcțiile de membri în Consiliul Superior al Procurorilor 

au fost admiși 7 procurori:  

− 2 din rândul procurorilor Procuraturii Generale - Iurie Lealin și  Dumitru Obadă; 

− 5 din rândul procurorilor procuraturilor specializate și teritoriale - Mariana 

Cherpec, Aliona Nesterov, Eduard Panea, Elena Roșior și Olesea Vîrlan. 
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Stimați colegi, vă reamintesc că potrivit art.69 alin.(3) din Legea nr.3/2016, cinci 

membri ai Consiliului Superior al Procurorilor sunt aleși de către Adunarea Generală a 

Procurorilor din rândul procurorilor în funcție, prin vot secret, direct și liber exprimat, 

după cum urmează: 

a) un membru din rândul procurorilor Procuraturii Generale; 

b) patru membri din rândul procurorilor de la procuraturile teritoriale și de la cele 

specializate.  

Deci, în buletinul de vot pentru alegerea candidatului din rândul procurorilor 

Procuraturii Generale, ștampila „Votat” se va aplica în dreptul doar unui singur candidat.  

Respectiv în buletin de vot pentru alegerea a candidaților din rândul procurorilor 

procuraturilor specializate și teritoriale ștampila „Votat” se va aplica în dreptul a cel mult 

4 candidați. 

PROCEDURA DE VOT 

Înainte de începutul votării, urnele de vot se verifică şi se sigilează de către 

preşedintele Comisiei de alegeri, în prezenţa participanților Adunării Generale, cu 

întocmirea unui proces-verbal. 

Comisia de organizare a alegerilor a elaborat două modele de buletine de vot, de 

culori diferite – în primul sunt înscriși cei doi candidați din rândul procurorilor 

Procuraturii Generale, în al doilea buletin – cei 5 candidați din rândul procurorilor 

procuraturilor specializate și teritoriale și a comandat tipărirea buletinelor de vot în număr 

de a câte 600 de unități de fiecare model (în total 1200 de buletine de vot), conform 

numărului de procurori în exercițiu. 

Eliberarea buletinelor de vot se va face contra semnătură, aplicată pe lista 

procurorilor în exercițiu, la prezentarea actului ce confirmă identitatea procurorului 

(legitimație de serviciu ori buletinul de identitate).  

Votarea are loc în cabina de votare prin imprimarea ștampilei „Votat” în dreptul 

candidaţilor aleşi, care urmează să corespundă numărului de membri necesari pentru 

componența Consiliului Superior al Procurorilor. După votare, buletinele de vot se 

introduc în urna de votare. 

Se interzice scoaterea buletinelor de vot din incinta sălii de votare sau 

distrugerea/deteriorarea acestora. 

Buletinele de vot nefolosite vor fi anulate de către Comisia de alegeri, înainte de 

deschiderea urnelor, în prezența participanților Adunării Generale. 

După finalizarea procedurii votării, buletinele de vot vor fi extrase din urna de 

votare de către membrii Comisiei de alegeri şi se vor număra în fața participanților 

Adunării Generale. 

Comisia de alegeri va declara nevalabil buletinul de vot în cazul în care 

demonstrează că: 

− nu a fost votat nici un candidat; 

− au fost votați mai mulți candidaţi decît sunt necesari pentru componenţa 

organului respectiv; 

− opţiunea este neclară. În aceste cazuri, chestiunea se soluţionează prin votul 

majorităţii simple a membrilor Comisiei de alegeri şi se consemnează în procesul-verbal. 

După numărarea buletinelor de vot, rezultatele votării se vor consemna de către 

Comisia de alegeri în procesul-verbal, care va conține: 
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- numărul total de procurori înregistrați la şedinţa Adunării Generale,  

-numărul total de buletine tipărite, numărul procurorilor care au primit buletine de 

vot,  

- numărul total de buletine anulate,  

- numărul total de buletine de vot extrase din urna de votare,  

- numărul de buletine de vot declarate nule,  

- numărul buletinelor de vot declarate valabile, 

- numărul de voturi acumulate de către fiecare candidat,  

- după caz, și altă informație relevantă. 

Potrivit art.69 alin.(5) din Legea 3/2016 vor fi considerați aleși în calitate de membri 

ai Consiliului Superior al Procurorilor procurorii care au acumulat cel mai mare număr de 

voturi la Adunarea Generală a Procurorilor.  

Următorii procurori de pe lista candidaților care vor acumula cel mai mare număr 

de voturi vor suplini funcțiile vacante în ordine descrescătoare după numărul de voturi 

acumulat.  

În cazul în care mai mulţi candidaţi dintre cei aflați la limita pragului de accedere 

vor acumula un număr egal de voturi, Comisia de alegeri, în cadrul ședinței de astăzi, va 

organiza turul doi al alegerilor, doar pentru candidaţii cu acelaşi număr de voturi. 

Buletinele de vot vor fi tipărite pe loc de către Comisia de alegeri.  

Comisia de alegeri va decide validarea alegerilor printr-o hotărâre semnată de 

președinte și ceilalți membri. 

Rezultatele alegerilor vor fi aduse la cunoştinţa participanţilor la şedinţa Adunării 

Generale de astăzi.  

Rezultatele alegerilor vor fi supuse validării de către Adunarea Generală, prin votul 

majorităţii simple a procurorilor prezenţi în şedinţă, prin întocmirea hotărârii Adunării și 

vor fi consemnate în procesul-verbal semnat de către preşedintele Comisiei de alegeri. 

Orice hotărâre adoptată de către Comisia de alegeri poate fi contestată de către orice 

persoană interesată, care se consideră lezată în drepturi şi poate proba încălcarea dreptului 

pretins.  

Comisia de contestații se va întruni de îndată pentru a examina contestaţia depusă.  

După deliberare, Comisia de contestații va decide cu votul majorității, asupra 

modalității de soluționare a contestației și va comunică hotărârea sa de îndată părților 

interesate şi, după caz, participanţilor la Adunarea Generală. 

Stimați colegi, conform actului de primire-predare a logisticii electorale, Comisia 

de organizare a alegerilor a preluat de la Comisia Electorală Centrală - 12 cabine de vot 

secret, 6 urne de vot, 12 ștampile cu inscripția „Votat”, 1 ștampilă cu inscripția „Anulat”, 

1 ștampilă cu inscripția „Retras”; 12 sigilii.  

În continuare  Comisia de alegeri va verifica urnele de vot, apoi urmează procedura 

de sigilare a urnelor în prezenţa dumneavoastră, consemnând acest fapt în procesul-verbal 

de referință. 

Ulterior, pentru a nu se crea agitație și aglomerație la mesele de preluare a 

buletinelor de vot, Comisia de organizare propune ca, în mod consecutiv, conform 

sectoarelor de votare, începând cu Sector 1, procurorii să se ridice și să se apropie de 

mesele de înregistrare, pentru a prelua contra semnătură câte un buletin de fiecare model 

(în total 2 buletine). 
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După realizarea procedurii de votare de către procurorii din Sectorul 1, procedura 

va fi realizată de către cei din Sectorul II ș.a.m.d. 

Comisia de alegeri îndemnă toți procurorii în exercițiu, cu drept de vot, să manifeste 

maximă diligență și să participe activ, prin procedura de vot, la procesul de constituire a 

noii componențe a Consiliului Superior al Procurorilor. 

Domnul Ghenadie Pîrlii: „Stimați colegi, aș vrea să aduc cuvinte de mulțumire 

membrilor Comisiei de organizare a alegerilor, pentru munca depusă în vederea asigurării 

unor alegeri conforme rigorilor legale. 

 

Subiectul 4 - Alegerea membrilor procurori și a supleanților acestora în Consiliul 

Superior al Procurorilor. 

Este desfășurată procedură propriu-zisă de votare pentru alegerea membrilor și 

supleanților acestora în Consiliul Superior al Procurorilor. 

După desfășurarea procedurii de votare, urnele de vot sunt desigilate pe masa 

prezidiului pentru a număra buletinele de vot și totaliza rezultatele. 

Doamna Elena Cazacov: „Doamnelor și domnilor procurori, prin Hotărârea nr.1 

a Comisiei de alegeri privind validarea rezultatelor alegerilor din 22.12.2023, urmare a 

procedurii de vot, realizată de procurorii în exercițiu, prezenți la Adunarea Generală a 

Procurorilor din 22 decembrie 2023 și a numărării buletinelor de vot, Comisia de alegeri 

a constatat,  

Potrivit prevederilor pct.71 din Regulamentul Adunării Generale a Procurorilor, 

Comisia de alegeri urmează să decidă validarea alegerilor printr-o hotărâre semnată de 

președinte și ceilalți membri. 

Urmare a exprimării votului de către procurorii în exercițiu, prezenți la Adunarea 

Generală a Procurorilor din 22 decembrie 2023, Comisia de alegeri consemnează 

următoarele circumstanțe de fapt: 

− numărul total de buletine de vot tipărite pentru alegerea  în  Consiliul Superior al 

Procurorilor este de 1200 ( câte 600 de fiecare model);  

− conform listelor electorale, numărul total de procurori care au primit buletine de 

vot este de 489; 

− numărul total de buletine de vot de ambele modele eliberate procurorilor este de 

978. 

Astfel, Comisia de alegeri stabilește că nu au fost folosite 222 de buletine de vot.  

În conformitate cu prevederile pct.64 din Regulamentul Adunării Generale a 

Procurorilor, buletinele de vot nefolosite se anulează înainte de deschiderea urnelor, în 

prezența participanților Adunării Generale și, în acest context, Comisia a anulat 222 de 

buletine de vot nefolosite, prin aplicarea ștampilei „Anulat”, fapt confirmat în procesul-

verbal corespunzător. Buletine de vot distribuite repetat nu au fost. 

În vederea asigurării transparenței, evitarea oricăror suspiciuni și bănuieli legate de 

rezultatele votării, membrii Comisiei de alegeri au desigilat și deschis, pe rând, toate cele 

6 (șase) urne de vot în fața tuturor procurorilor prezenți și au extras din ele buletinele de 

vot, pentru a fi numărate. 

Ca rezultat al numărării buletinelor de vot, Comisia de alegeri a stabilit următoarele 

date: 

1. numărul total de procurori în exercițiu – 600; 
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2. numărul total al procurorilor înregistrați la şedinţa Adunării Generale – 506; 

3. numărul total de buletine de vot tipărite şi primite de către Comisia de organizare 

a alegerilor – 1200 (câte 600 de fiecare model); 

4. numărul total de procurori care au primit buletine de vot – 489; 

5. numărul total de buletine de vot anulate – 222; 

6. numărul total de buletine de vot extrase din urna de votare – 489 (de fiecare 

model); 

7. numărul total de buletine de vot declarate nule – 51. 

Urmare a numărării buletinelor de vot și totalizării voturilor, Comisia de alegeri a 

stabilit că cei 7 candidați în funcțiile de membri în Consiliul Superior al Procurorilor au 

acumulat consecutiv următorul număr de voturi: 

Din rândul procurorilor Procuraturii Generale: 

− Lealin Iurie – 49 de voturi; 

− Obadă Dumitru – 413 voturi. 

Din rândul procurorilor procuraturilor teritoriale și specializate: 

− Roșior Elena – 300 de voturi; 

− Vîrlan Olesea – 257 de voturi; 

− Nesterov Aliona – 364 de voturi; 

− Panea Eduard – 356 de voturi; 

− Cherpec Mariana – 226 de voturi. 

În accepțiunea pct.57 din Regulamentul ante-referit, alegerile se consideră validate 

dacă la vot a participat majoritatea simplă a procurorilor prezenți. Corespunzător, potrivit 

pct.72 rezultatele alegerilor urmează a fi aduse la cunoștința participanților la ședința 

Adunării Generale în ziua votării și supuse validării de către Adunarea Generală, prin 

votul majorității simple a procurorilor prezenți în ședință 

Astfel, dat fiind faptul că la vot au participat 489 de procurori din numărul total de 

600 de procurorii cu drept de vot, ceea ce constituie majoritatea simplă a procurorilor 

prezenți, în temeiul pct.pct. 57, 71 și 72 din Regulamentul Adunări Generale a 

Procurorilor, aprobat prin Hotărârea nr.3 din 27.05.2016, cu votul unanim al membrilor, 

Comisia de alegeri, hotărăște a valida rezultatele alegerilor din 22 decembrie 2023 a 

membrilor în Consiliului Superior al Procurorilor. 

A aduce la cunoștința participanților la ședința Adunării Generale hotărârea 

Comisiei de alegeri. 

A asigura publicarea prezentei hotărâri pe paginile web oficiale ale Procuraturii 

Generale și Consiliului Superior al Procurorilor.” 

Domnul Ghenadie Pîrlii: „Stimați procurori, conform pct. 83 din Regulamentul 

Adunării Generale, sunt obligat să întreb dacă se formulează contestații. Vă informez că 

contestaţia se depune în scris, imediat, împreună cu documentele probatorii, la Comisia 

de contestații. 

Domnul Vitalie Codreanu: „Este formulată o contestație ai cărui titular sunt și pe 

care o transmit Comisiei de examinare a contestațiilor, pentru examinare și soluționare.” 

Domnul Ghenadie Pîrlii: „Rog Comisia de examinare a contestațiilor să 

recepționeze contestația formulată de către procurorul Vitalie Codreanu, pentru 

examinare, soluționare și anunțare a deciziei sale.” 
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Comisia de examinare a contestațiilor se întrunește în vederea examinării și 

soluționării contestației procurorului Vitalie Codreanu. 

Doamna Alina Vochin: „În conformitate cu pct.85 din Regulamentul Adunării 

Generale, după deliberare, Comisia de contestații decide cu votul majorității, asupra 

modalității de soluționare a contestației și comunică hotărârea sa de îndată părților 

interesate şi, după caz, participanților la Adunarea Generală.  

Potrivit Hotărârii nr.1 a Comisiei de examinare a contestațiilor din 22.12.2023, 

examinând contestația înaintată de către procurorul în Procuratura Anticorupție, Vitalie 

Codreanu, formulată împotriva hotărârii Comisiei de alegeri nr.1 din 22.12.2023 privind 

alegerea membrilor Consiliului Superior al Procurorilor, membrii Comisiei de contestare, 

constată următoarele: 

În cadrul Adunării Generale desfășurate la 22.12.2023, procurorul în Procuratura 

Anticorupție, Vitalie Codreanu, a formulat și înaintat contestație împotriva hotărârii 

Comisiei de alegeri nr.1 din 22.12.2023 privind alegerea membrilor Consiliului Superior 

al Procurorilor, invocând încălcarea dreptului de alegere a membrilor Consiliului Superior 

al Procurorilor prin admiterea la alegri a procurorilor în privința cărora nu există a deciziei 

a Comisiei pre-vetting în temeiul art.13 din Legea nr.26/2022 privind unele măsuri 

aferente selectării candidaților la funcția de membru în organele de autoadministrare ale 

judecătorilor și procurorilor. 

În argumentarea poziției sale, procurorul Vitalie Codreanu, a indicat că deciziile 

Comisiei pre-vetting nu corespund exigențelor prevăzute la art.121 din Codul 

administrativ, care impune imperativ semnarea actelor olograf sau prin semnarea 

electronică. 

Prin urmare, procurorul Vitalie Codreanu, solicită: 

- anularea hotărârii Comisiei de alegeri nr.1 din 22.12.2023 ca fiind ilegală; 

- înlăturarea încălcărilor expuse prin solicitarea de la Consiliul Superior al 

Procurorilor și Comisia pre-vetting a deciziilor de promovare a fiecărui candidat ales în 

funcție de membru al Consiliului Superior al Procurorilor; 

- anunțarea și petrecerea alegerilor membrilor Consiliului Superior al Procurorilor 

repetat după înlăturarea încălcărilor invocate. 

Menționăm că potrivit pct.81 din Regulamentul Adunării Generale a Procurorilor 

adoptat prin Hotărârea Adunării Generale a Procurorilor nr.3/2016, orice hotărâre 

adoptată de către Comisia de alegeri, poate fi contestată de orice persoană interesată, care 

se consideră lezată în drepturi și poate proba încălcarea dreptului pretins. 

Faptele expuse în contestația formulată de către procurorul Vitalie Codreanu, ce țin 

de înregistrarea candidaților și verificarea corespunderii acestora criteriilor de eligibilitate, 

conform pct.31 din Regulamentul Adunării Generale, este de competența Comisiei de 

organizare, hotărârile căreia se contestă la Consiliul Superior al Procurorilor. 

Prin urmare, prin contestația formulată, procurorul Vitalie Codreanu nu a adus 

careva critici ce țin de procedura de desfășurare a alegerilor, care sunt de competența 

Comisiei de alegeri. 

În temeiul celor expuse și în conformitate cu prevederile pct.85 din Regulamentul 

Adunării Generale, Comisia de examinare a contestațiilor hotărăște: 

- a respinge contestaţia formulată de către procurorul în Procuratura Anticorupție, 

Vitale Codreanu, ca fiind neîntemeiată. 
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- a aduce la cunoștința procurorului în Procuratura Anticorupție, Vitale Codreanu, 

prezenta hotărâre.” 

Domnul Ghenadie Pîrlii: „Aduc mulțumiri membrilor Comisiei de examinare a 

contestațiilor pentru efortul depus și diligența cu care au examinat contestația înaintată. 

Potrivit prevederilor pct.72 din Regulamentul Adunării Generale a Procurorilor, 

rezultatele alegerilor sunt supuse validării de către Adunarea Generală, prin votul 

majorităţii simple a procurorilor prezenţi în şedinţă, iar procesul-verbal cu privire la 

rezultatele alegerilor va fi plasat pe pagina web oficială a Procuraturii Generale şi a 

Consiliului Superior al Procurorilor cel târziu în prima zi lucrătoare de la încheierea 

votării. 

Astfel, pentru efectuarea exercițiului de validare a alegerilor rog numărătorii să 

anunțe numărul procurorilor prezenți în ședință.” 

După anunțarea rezultatelor de către numărătorii pe sectoare, se constată despre 

prezența a 313 procurori în ședința Adunării Generale a Procurorilor. 

Domnul Ghenadie Pîrlii: „Se supune validării următoarele rezultate ale alegerilor 

membrilor procurori și a supleanților acestora în Consiliul Superior al Procurorilor, după 

cum urmează: 

Din rândul procurorilor Procuraturii Generale: 

− Obadă Dumitru – 413 voturi. 

Din rândul procurorilor procuraturilor teritoriale și specializate: 

− Nesterov Aliona – 364 de voturi  

− Panea Eduard – 356 de voturi  

− Roșior Elena – 300 de voturi; 

− Vîrlan Olesea – 257 de voturi; 

Următorii procurori de pe lista candidaților, Mariana Cherpec și Iuri Lealin, vor 

suplini funcțiile vacante în ordinea descrescătoare după numărul de voturi acumulat. 

Doamnelor și domnilor procurori, rog să vă exprimați votul. 

Urmare a exprimării opțiunii, cu votul deschis al 304 procurori prezenți, Adunarea 

Generală a Procurorilor a validat rezultatele alegerilor membrilor procurori și a 

supleanților acestora în Consiliul Superior al Procurorilor. 

Domnul Ghenadie Pîrlii: „Stimați colegi, vă felicit pentru exercițiul efectuat 

astăzi, or misiunea noilor membri aleși din rândul procurorilor nu va fi una ușoară, însă 

avem încrederea că prin efortul comun și conjugat se va reuși constituirea unui organ 

veritabil de autoadministrare al procurorilor, care în considerarea competențelor 

constituționale este garantul independenței și imparțialității procurorilor.” 

Cuvântul se oferă domnului Constantin Șușu, membru al Consiliului Superior al 

Procurorilor. 

Domnul Constantin Șușu: „Vreau să aduc și eu sincere felicitări noilor membri 

procurori aleși în Consiliul Superior al Procurorilor. 

Vreau să menționez că, cunoaștem cu toții ce s-a întâmplat, noi membrii am trăit cu 

realitățile și, eu personal, cunosc suflul corpului de procurori și pozițiile dumneavoastră 

cu referire la modul în care noi am asigurat misiunea constituțională. Personal îmi asum 

obiecțiile, dar nu despre aceasta vreau să vorbesc.  

Felicit pe toți cu exercițiul de astăzi, felicit colegii procurori care astăzi au reușit să 

obțină mandatul de membru în viitoarea componență a Consiliului Superior al 
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Procurorilor. Mandatul nostru a durat mai mult timp, am reuși să capăt unele învățăminte 

și vreau să transmit următoarei componențe cel puțin trei îndemnuri. 

Primul îndemn este că trebuie să fiți cât mai consolidați, astfel încât să reușiți să 

promovați acele principii esențiale, care constituie fundamentul profesiei de procuror și 

anume: independența, integritatea, demnitatea, responsabilitatea. 

Al doilea îndemn este că la începerea mandatului să fie anunțate public niște valori, 

care vor fi temelia pentru exercitarea mandatului de membru în Consiliul Superior al 

Procurorilor pentru a exercita cu bună credință acea misiune ce le revine. 

La discutarea chestiunilor majore pentru sistemul Procuraturii să aplice o consultare 

cât mai largă a corpului de procurori, iar în cazul discuțiilor aferente retragerii minimului 

de garanții ale procurorilor, să nu cedeze nici un pas. 

În contextul sărbătorilor de Crăciun și Anul Nou, vă doresc tuturor doar bine, multe 

împliniri profesionale și personale. Mulțumesc.” 

Cuvântul se oferă domnului Ion Munteanu, Procuror General interimar. 

Domnul Ion Munteanu: „Stimați colegi, vă sunt recunoscător de efortul și 

răbdarea de care ați dat dovadă. În opinia mea, este un pas important în istoria Procuraturii, 

sper și mizez pe aceea că, așa cum am început discursul, după exercițiul de astăzi, 

schimbările nu se vor lăsă așteptate timp îndelungat. Mă refer la consecințe pozitive. 

Mulțumesc foștilor membri din rândul procurorilor în Consiliul Superior al 

Procurorilor, în timpuri deloc uşoare. 

Felicitări noilor membri ai Consiliului Superior al Procurorilor, așteptăm eficiență, 

deschidere și transparență maximă. De asemenea, mulțumesc membrilor comisiilor 

implicate în acest exercițiu, care a fost derulat cu succes. Reiterez felicitările mele cu 

ocazia sărbătorilor de iarnă. Vă doresc un An Nou prosper, cu împliniri și multe bucurii. 

Vă mulțumesc.” 

 

Ședința se declară închisă.” 

 

 

Preşedinte al ședinței Adunării 

Generale a Procurorilor                       semnat                                   Ghenadie PÎRLII 
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